



DR. DARRYL FRIESEN

Piano | Piano

EMERGING ARTIST STREAM
VOLET ARTISTES ÉMERGENTS

Darryl Friesen has given acclaimed performances as a soloist and collaborative artist across Canada, the United States, Europe, China, and Brazil. He has performed as soloist with the Winnipeg Symphony Orchestra, and as a collaborator and recitalist with many distinguished artists, including Elliot Madore, Andrew Wan, Allen Harrington, Catherine Daniel, Millicent Scarlett, Valdine Anderson, the Adaskin String Trio, and the Martha Graham Dance Company. Darryl's debut album, *Curlicue: The Solo Piano Works of Karen Sunabacka*, was released by Ravello Records in September 2022.

Dr. Friesen began his piano studies with Darrel Loewen at the Manitoba Conservatory of Music & Arts. After further studies with renowned pedagogue, Lee Kum-Sing, at the Vancouver Academy of Music, Dr. Friesen went on to receive BM and MM degrees in Piano Performance from the University of Manitoba as a student of well-known Canadian pianist, Dr. David Moroz, and subsequently completed his DMA at the University of Illinois, studying under Fulbright scholar, Dr. William Heiles, and esteemed collaborative pianist and coach, Prof. Dennis Helmrich. His doctoral studies were made possible through generous grants from the Canada Council of the Arts in 2005 and 2006, including the coveted Sylva Gelber Foundation Award, given annually to the most talented Canadian classical artist under the age of 30.

Dr. Friesen is in great demand as a soloist, collaborative artist, teacher, and clinician. He and his wife live with their four children in Winnipeg, Manitoba, where he teaches full time at the University of Manitoba's Desautels Faculty of Music.



Les prestations comme soliste ou artiste collaborateur de Darryl Friesen ont été acclamées partout au Canada, aux États-Unis, en Europe, en Chine et au Brésil. Il s'est produit comme soliste auprès de l'Orchestre symphonique de Winnipeg et comme collaborateur et récitaliste auprès de nombreux artistes connus, notamment Elliot Madore, Andrew Wan, Allen Harrington, Catherine Daniel, Millicent Scarlett, Valdine Anderson, le Adaskin String Trio et la Martha Graham Dance Company. Le tout premier album de Darryl, *Curlicue: The Solo Piano Works of Karen Sunabacka*, est paru en septembre 2022 sur étiquette Ravello Records.

Le Dr Friesen a commencé à étudier le piano auprès de Darrel Loewen au Conservatory of Music & Arts du Manitoba. Après avoir poursuivi ses études auprès du pédagogue de renom Lee Kum Sing à l'Academy of Music de Vancouver, le Dr Friesen a obtenu son BM et sa MM en piano interprétation à l'Université du Manitoba comme élève du Dr David Moroz, pianiste canadien très connu, et son DMA à l'Université de l'Illinois en étudiant auprès du Dr William Heiles, boursier Fulbright, et de Dennis Helmrich, remarquable pianiste collaborateur et coach. Ses études doctorales ont été possibles grâce à de généreuses bourses d'études accordées par le Conseil des arts du Canada en 2005 et 2006, incluant notamment le prestigieux prix remis chaque année par La Fondation Sylva-Gelber pour la musique à l'Artiste classique canadien le plus talentueux de moins de 30 ans.

Le Dr Friesen est très en demande comme soliste, artiste collaborateur, professeur et clinicien. Sa femme et lui vivent à Winnipeg, au Manitoba, avec leurs quatre enfants où il enseigne à temps plein à la faculté de musique Desautels de l'Université du Manitoba.